
Tento rok sa medzi 15. februá-
rom a 31. marcom koná na Slo-
vensku sčítanie obyvateľov. Na 
sčítaní v roku 2021 je po prvý-
krát daná možnosť označiť dve 
národnosti, no s touto zmenou 
je spojených ešte veľa otázok. 
Po prvýkrát tiež môžeme sčí-
tací hárok vyplniť elektronicky. 
Štatistický úrad SR vykonáva 
sčítanie obyvateľov raz za desať 
rokov a obyvatelia si po prvý-
krát budú môcť zvoliť aj dve 
národnosti. V online dotazníku 
stojí okrem otázky „Aká je Vaša 
národnosť?” aj ďalšia: „Patríte 

aj k inej národnosti?”. Nie je 
celkom jasné, ako budú zisťovať 
početnosť jednotlivých národ-
ností. Pre menšiny sú najdôleži-
tejšie otázky tie, ktoré sa vzťa-
hujú k materinskému jazyku a 
národnosti. Na otázku ohľadom 
národnosti môžeme dať aj dve 
odpovede, táto otázka totiž zis-
ťuje, či má respondent väzby 
aj k inej národnosti, či už pre 
pôvod alebo citový vzťah. Zlo-
ženie obyvateľstva bude štatis-
tický úrad vyhodnocovať zvlášť 
podľa odpovedí na obidve otáz-
ky.     (k)

Otváranie škôl a škôlok na obzoreKaždý sa ráta

Prajeme Vám šťastný nový rok 2021!
Dielo Rozálie Pušecovej

Z príležitosti príchodu nové-
ho roka nás vláda prekvapila 
doteraz najprísnejším lock-
downom. Zákaz vychádzania 
– vyhlásený v decembri 2020 
– bol ešte viac sprísnený. V 
čase našej uzávierky platilo, že 
do práce môžu fyzicky chodiť 
už len zamestnanci v kritickej 
infraštruktúre, teda v oblasti 
základných služieb a strategic-
kých odvetví.
Reagujúc na požiadavky rodi-
čov, samospráva zverejnila 
začiatkom januára výzvu, kde 
sa mohli rodičia prihlasovať, 

či majú záujem o otvorenie 
škôlok a škôl. V prípade škôlok 
sa hovorilo o termíne 11. janu-
ár, pre prvý stupeň 18. janu-
ár a druhý stupeň 25. január. 
Samospráva mesta, ako aj 
naznačila, je pripravená zabez-
pečiť potrebné technické poza-
die a testovanie pracovníkov 
vzdelávacích zariadení. Uve-
dené termíny sú samozrejme 
orientačné, všetko závisí od 
vývoja epidemiologickej situá-
cie. Môžeme tak len dúfať, že 
sa vzdelávanie a výchova tento 
mesiac vrátia do normálu.  (l)
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Šamorín, takto Ťa mám rád! – výsledky výtvarnej súťaže
Samospráva nášho mesta vyhlásila na 
jeseň výtvarnú súťaž pod názvom Šamo-
rín, takto Ťa mám rád! Úlohou bolo vytvo-
riť diela, ktoré by mohli neskôr slúžiť ako 
námet na pohľadnice. Diela neboli tema-
ticky obmedzené, mohli znázorniť tak 
stavby, rôzne objekty, prírodnú krajinu 
ako aj osoby alebo skupiny ľudí. Na súťaž 
vyhlásenú 15. septembra a uzavretú 31. 
októbra prišlo celkom 77 diel. Boli hodno-
tené porotou, ktorú zostavila samospráva 
v nasledujúcom zložení:
PaedDr. Irena Szűcsová, pedagogička 
výtvarnej výchovy, riaditeľka Základnej 
umeleckej školy Štefana Németha-Ša-
morínskeho, akademická maliarka Anna 
Mráziková, pedagogička Základnej ume-
leckej školy Štefana Németha-Šamorín-
skeho, fotograf Gábor Gibbó Kiss, fotograf 
Tibor Somogyi. Medzi 15. a 30. novem-
brom boli diela zverejnené aj na facebo-

okovskej stránke nášho mesta, kde ste 
mohli za ne hlasovať. Výhercami výtvarnej 
súťaže sa stali:

1. kategória – kresba a grafika do 18 rokov
1. miesto: Pörsök Adrián, Csölle Emma, 
Gyömbér Lilla – získali aj najviac hlasov
2. miesto: Csordás Eszter
3. miesto: Álló Emese

2. kategória – kresba a grafika nad 18 rokov 
1. miesto: Juraj Martiška 
2. miesto: Rozália Pušecová, 2 diela – zís-
kala najviac hlasov

3. kategória – foto do 18 rokov
1. miesto: Gremsperger Kristóf

4. kategória – foto nad 18 év
1. miesto: Pavol Hudáček
2. miesto: Csáder Tamás – aj v hlasovaní 

získal 2. najväčší počet hlasov
3. miesto: Lépes Oszkár

5. kategória – počítačová grafika
1. miesto: Koller Jessica – získala aj najviac 
hlasov
2. miesto: Pongrácz Emma – v hlasovaní sa 
umiestnila na 3. mieste
3. miesto: Varga Roman

6. kategória – fotomontáž
1. miesto: Vladimír Polák
2. miesto: Erik Turtev
Kvôli rôznorodosti diel sa porota napokon 
rozhodla dodatočne ustanoviť aj samo-
statnú kategóriu hodnotiacu počítačovú 
grafiku. Vzhľadom na pandemickú situáciu, 
žiaľ, slávnostné odovzdanie cien a výstava 
diel plánovaná na december sa nekonala. 
Výhercovia si mohli ceny prevziať na Mest-
skom úrade.

Csordás Eszter

Álló Emese
Rozália Pušecová

Rozália Pušecová

Csáder Tamás Lépes Oszkár

Pongrácz Emma

Erik Turtev

Varga Roman

Ďakujeme všetkým za účasť 
a víťazom srdečne 

blahoželáme!
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Milí Šamorínčania,
dovoľte mi, aby 
som Vám vo svo-
jom mene i v mene 
celého zastupiteľ-
stva poprial šťastný 
nový rok plný zdra-
via a úspechov!
Uplynuli už sko-
ro dva týždne od 
chvíle, kedy sme 
prekročili prah 
nového roka a pri 
pohľade späť na rok 
2020 sa môžeme zhodnúť na tom, že máme 
za sebou zvláštny rok. Bol to rok, ktorý bol 
takmer celý o pandémii koronavírusu. Pred 
rokom sa nám ešte zdala predstava, čo sa  
v čínskom Wuchane deje, veľmi vzdialená, 
ale koncom februára, začiatkom marca tá 
epidémia tu už bola a museli sme aj my pri-
jať tie najnutnejšie opatrenia. Boli medzi nimi 
aj také, ku ktorým Šamorín pristúpil ako jed-
na z prvých samospráv – napríklad zavretie 
škôl, obmedzenie návštev v domove seniorov 
alebo zorganizovanie starostlivosti o senio-
rov. Čas potvrdil, že prijaté opatrenia boli 
na mieste, v meste nám nevznikli ohniská 
nákazy. Počas leta sme si preto mohli trocha 
vydýchnuť, vrátiť sa späť k normálu a mohli 
sme zorganizovať niektoré naše tradičné 
podujatia, pre nás dôležité, i keď v omnoho 
skromnejšej verzii. Naša komunita je komu-
nitou, ktorá sa drží tradícií a uvedomuje si, 
že svoju budúcnosť si buduje už v súčasnos-
ti, na základe skúseností z minulých období.  
V tomto duchu sme vlani ukončili niekto-
ré naše dôležité projekty, ktoré slúžili na 
zachovanie bohatého dedičstva minulos-
ti pre budúcnosť – myslím teraz na obnovu 
niekdajšieho paulánskeho kláštora alebo na 
komplexnú rekonštrukciu špitálskej kaplnky. 
A zrodili sa také riešenia a rozhodnutia, ktoré 
zabezpečia, aby zostal Šamorín v tieni veľkej 
Bratislavy stále tým malým a milým miestom, 
kde je dobré žiť a ktoré ľudia milujú, no je 
napriek tomu aj moderným mestom. Zdá 
sa, že jedným z najväčších výziev roku 2021 
bude opäť boj proti pandémii. Kým píšem 
tieto riadky, média a internet chrlia správy o 
tom, ako experti tvrdia, že sa už hlbšie pad-
núť nedá. História nám mnohokrát dokázala, 
že po úpadku znova príde rozkvet a komunita, 
ktorá si svoje hodnoty váži a chová sa zodpo-
vedne, sa opäť postaví na nohy. Ako primátor 
Šamorína som presvedčený, že naša komuni-
ta medzi takéto komunity patrí. Preto dodá-
vam k novoročným vinšom aj presvedčenie, 
že sa nám to spolu podarí zvládnuť. 

Primátor Csaba Orosz

Tento rok sa poplatky za odvoz 
odpadu zvyšovať nebudú

15. decembra 2020 zasadalo mestské 
zastupiteľstvo poslednýkrát v roku 
2020. Na zasadnutí boli prerokované 
prioritne tie témy, ktoré boli kvôli pan-
demickej situácii odsúvané.
Zasadnutie otvoril primátor Csaba 
Orosz. Následne boli vyhodnotené 
uznesenia prijaté na skorších zasad-
nutiach. Z predkladaného materiálu 
vyplýva, že 26 uznesení bolo už splne-
ných, kým zvyšných 14 je ešte v priebe-
hu plnenia.
Následne zastupiteľstvo prerokovalo 
zmenu uznesenia 13/2020/V zo dňa 
6.2.2020, v zmysle ktorého samosprá-
va uvoľní prostriedky určené na podpo-
ru mládežníckych, kultúrnych a špor-
tových združení, ktoré predtým kvôli 
pandémii zablokovala.
V nasledujúcich 5 bodoch programu 
rokovalo zastupiteľstvo o vysporia-
daní pozemkov. Následne odsúhlasi-
la plán kontroly na prvý polrok 2021 
predkladaný hlavným kontrolórom 
mesta, pričom plán zahŕňa aj kontro-
lu inštitúcií mesta a hospodárskych 

subjektov založených samosprávou. 
Ako predposledný bod rokovania bol 
odsúhlasený plán zasadnutí zastupi-
teľstva v roku 2021, v zmysle ktorého 
sa rokovania zvolajú na 4. februára, 
15. apríla, 24. júna, 16. septembra,  
4. novembra a 9. decembra.
Po rokovaní primátor uviedol, že zastu-
piteľstvo zatiaľ neodsúhlasilo rozpočet 
mesta na rok 2021. „Prvý mesiac roka 
budeme v provizóriu, aby sme na zvyš-
ných 11 mesiacov mali reálny a premys-
lený rozpočet” – dodal.
Nemenej dôležité je aj to, že po pred-
bežných rokovaniach a prepočtoch  
a tiež vďaka doterajšiemu konzerva-
tívnemu hospodáreniu sa samosprá-
va rozhodla nezvyšovať miestne dane  
a poplatky, ani poplatky za odvoz odpa-
du.
Kvôli pandemickým opatreniam sa aj 
decembrové zasadnutie konalo bez 
účasti verejnosti. Prijaté uznesenia, 
zápisnica a videonahrávka vyhoto-
vená počas rokovania sú k dispozícii  
na webovej stránke mesta.

Zabíjačkový festival Karpatskej kotliny – online

Gheorgheni, družobné mesto Šamorí-
na v Sedmohradsku bolo nútené uspo-
riadať Dni sv. Mikuláša online formou. 
Žiaľ, množstvo podujatí Dní mesta bolo 
kvôli pandémii buď zrušených alebo sa 
konali v online priestore, tak, ako aj 11. 
ročník Zabíjačkového festivalu Karpat-
skej kotliny.
Súťažiace družstvá pripravovali jedlá 
doma v kuchyni alebo na vlastnom dvo-
re. Počas varenia boli vo videokontak-
te s organizátormi festivalu sediacimi 
v štúdiu mestskej televízie, Árpádom 
Benedekom, Attilom Czinkom a Leven-
te Pálom, ďalej s členmi poroty a tiež 
s hlavným garantom podujatia, Györ-
gyom Ambrusom. Šamorínske družstvo 
„Gastroteam” – v zložení Ladislav Cza-
fik, Tibor Duducz, Ilona Pirk,  Henrieta 
Balheimová a ich pomocníci – pripravilo 

hustý guláš pri amfiteátri v Pomlé. Počas 
živých vstupov mohli diváci a porota sle-
dovať, ako a z čoho sa jedlá pripravujú. I 
keď tento rok, žiaľ, odpadla charitatívna 
časť súťaže, nakoľko jedlá nebolo mož-
né predať, aby mohli družstvá z výťažku 
podporiť činnosť organizácií, súborov 
alebo inštitúcií, účastníci prisľúbili, že 
nezabudnú ani na dobročinnosť. 
Do 11. ročníka festivalu sa zapojilo 
množstvo maďarských družstiev, dva 
vojvodinské tímy a tento rok po prvýkrát 
aj jedno družstvo z Ammánu, Jordánska. 
Oni varili „zabíjačkové” jedlá z kuraciny. 
Usporiadatelia ďalšieho, v poradí už 12. 
ročníka Zabíjačkového festivalu a orga-
nizačný tím Dní sv. Mikuláša plánova-
ných na december 2021 dúfajú, že fes-
tival v roku 2021 už prebehne tradičným 
spôsobom.                     (s)

Náš úspešný tím
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Termíny separovaného zberu papiera a plastov 
v roku 2021

V uvedených uliciach sa zber papiera a plastu uskutoční v nasledovných termínoch:
Agátový rad, Astrová, Bazová, Becskedská, Bratislavská, Brezová, Buková, Dlhá, Dunajská, Gazdovsky rad, Gútorská, Hlavná, Javorová, 
Jazdecká, Kasárenská, Kláštorná, Krížna, Kúpeľná, Ul. Károlya Kunszta, Mestský majer, Morušová, Nezábudková, Nová, Obilná, Ore-
chová, Parková, Pažitná, Pod záhradami, Poľná,  Poľovnícka, Pomlejská, Požiarnická, Priemyselná, Rybárska, Senecká, Strelecká, Šípková, 
Školská, Škovránková, Športová, Vinohradnícka, Vŕbová, Záhradnícka, mestské časti Bučuháza, Kráľovianky a Šámot

V uvedených uliciach sa zber papiera a plastu uskutoční v nasledovných termínoch:
Bažantia, Bociania,  Brečtanová, Čilistovská, Cintorínska, Dolná, Dúhová, Horná, Hrnčiarska, Hrušovská, Hubová, Hviezdna, Hlboká,  
Jabloňová, Jasná, Kováčska, Krajná, Krátka, Krivá, Malá, Ul. Márie, Mliečňanská, Pácerova, Pešia, Pokojná, Priechodná, Prvá, Ružová, 
Slnečná, Slnečnicová, Spojná, Stará cesta, Stredná, Tichá, Topoľová, Veterná, Vnútorná, Vodárenská, Vydria, Zelená, mestská časť Čilis-
tov: Labutia, Lipová, Pri hrádzi, Šamorínska, Úzka

 I. polrok  II.  polrok
 Plasty 

Papier
 Plasty 

Papier
 Kovy   Kovy 

 Január 5; 19. 26. Júl 6; 20. 13.

 Február 2; 16. 23. August 3; 17; 31. 10.

 Marec 2; 16; 30. 23. September 14; 28. 7.

 Apríl 13; 27. 20. Október 12; 26. 5.

 Máj 11; 25 18. November 9; 23. 2; 30.

 Jún 8; 22. 15. December 7; 21. 28.

 I.  polrok  II.  polrok
 Plasty 

Papier
 Plasty 

Papier
 Kovy   Kovy

 Január 5; 19. 12. Júl 7., 21. 28.

 Február 2; 16. 9. August 3; 17; 31. 24.

 Marec 2; 16; 30. 9. September 14; 28. 21.

 Apríl 13; 27. 6. Október 12; 26. 19.

 Máj 11; 25 4. November 9; 23. 16.

 Jún 8; 22. 1; 29. December 7; 21. 14.

Odvoz komunálneho odpadu v roku 2021 pri rodinných domoch
Odbor životného prostredia 
Mestského úradu v Šamorí-
ne oznamuje obyvateľom, že 
odvoz komunálneho odpadu 
v roku 2021 z rodinných 
domov bude prebiehať podľa 
nasledovného harmonogramu:

párny týždeň, streda: Astro-
vá, Bazová, Becskedská, Brati-
slavská č. 1 – 25., Dlhá, Krížna, 
Kúpeľná, Nová, Obilná, Poľov-
nícka, Poľná, Pomlejská, Šíp-
ková, Škovránková, Športová, 
Vinohradská, Ul. Károlya Kun-
szta

párny týždeň, piatok: Dunaj-
ská, Gazdovský rad, Gútorská, 
Hlavná, Jazdecká, Javorová, 
Kasárenská, Kláštorná, Mest-
ský majer, Morušová, Pažitná, 

Pod záhradami, Rybárska, Stre-
lecká, Vŕbová, Záhradnícka, 
mestské časti Bučuháza, Kraľo-
vianky, Šámot

nepárny týždeň, streda: 
Bažantia, Bociania, Bratislav-
ská č. 45-47. a 92-100., Brezo-
vá, Buková, Brečtanová, Dolná, 
Horná, Hrušovská, Hubová, 
Krajná, Krivá, Mliečňanská, 
Nezábudková, Orechová, Páce-
rová cesta, Pešia cesta, Pokojná, 
Požiarnická, Priechodná, Prie-
myselná, Prvá, Senecká, Slneč-
nicová, Spojná, Stará cesta, 
Stredná, Vnútorná, Vodárenská 
– nová časť, Vydria

nepárny týždeň, piatok: Cin-
torínska, Čilistovská, Dúhová, 
Jabloňová, Jasná, Hrnčiarska, 

Hviezdna, Kováčska, Krátka, 
Labutia, Lipová, Malá, Pri hrá-
dzi, Ružová, Slnečná, Šamorín-

ska, Tichá, Topoľová, Ul. Márie, 
Úzka, Veterná, Vodárenská – 
stará časť, Zelená
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Ing. Juraj Gál, investičný riaditeľ spoločnosti CZ Slovakia, a.s. nám 
včera daroval 5000 kusov rúšok, za čo mu patrí veľká vďaka! Budú 
rozdelené medzi našimi školákmi, hasičmi a príslušníkmi mestskej 
polície.

Miestna organizácia Slovenského Červeného kríža v Šamoríne sa 
touto cestou chce poďakovať všetkým dobrovoľným darcom krvi, 
ktorí sa počas decembra zmobilizovali a darovali krv. Poďakova-
nie patrí nasledovným osobám: Eszter Andrássy, Boglárka Buday, 
Nikola Fajnová, Máté Hamar, Friderika Nagy, Veronika Nagyová, 
Fanni Pongrácz, Dávid Rajcsányi a Gábor Veres.

SPOMIENKY

„Odišiel si cestou, ktorou ide každý sám,
len brána spomienok ostala dokorán.

Ten, kto ťa poznal, si spomenie,
a ten čo ťa mal rád, nikdy nezabudne.“

S hlbokým zármutkom oznamujeme, že 
3. januára 2021, vo veku 67 rokov 

nás navždy opustil náš priateľ 
FRANTIŠEK HANÁK. 

Kto ho poznal, nech mu venuje 
tichú pamiatku.

Priatelia a obyvatelia Brečtanovej ulice

17. decembra uplynulo 5 rokov, kedy nás navždy 
opustil PAVOL ŠKOLEK.

S bolesťou a láskou v srdci na neho spomínajú 
manželka Lila, dcéra Denisa, syn Pavel a vnučka 

Barborka, Matúško a Leo.
Kto ste ho poznali, venujte mu tichú spomienku.

Blíži sa termín podania 
priznania k miestnym daniam

 Podľa zákona č. 582/2004 Z.z. v znení neskorších pred-
pisov je každá fyzická a právnická osoba povinná podať 
priznanie alebo čiastkové priznanie k dani z nehnuteľností 
(daň z pozemkov, daň zo stavieb, daň z bytov), k dani za 
psa, k dani za predajné automaty a k dani za nevýherné 
hracie prístroje do 31. januára toho zdaňovacieho obdobia, 
v ktorom mu vznikla alebo zanikla daňová povinnosť, alebo 
ak nastali zmeny skutočností rozhodujúcich na vyrubenie 
dane (nehnuteľnosti - kúpa, predaj, dedenie, darovanie, 
stavebné povolenie, kolaudačné rozhodnutie, dražba; nové 
predajné automaty a nevýherné prístroje alebo ich odstrá-
nenie).
Podľa vyššie citovaného zákona je povinná každá fyzická 
a právnická osoba podať aj priznanie k dani za psa – pri-
budnutie, resp. úhyn psa. 
Zaevidovaný musí byť každý pes, ktorý je držaný na území 
mesta viac ako 90 dní. Každú zmenu skutočností a údajov, 
ktoré sa zapisujú do evidencie, je vlastník alebo držiteľ psa 
povinný písomne nahlásiť do 30 dní od zmeny skutočností 
oddeleniu daní a poplatkov. 

Potrebné tlačivá sú dostupné na mestskom úrade, 
2. posch. č. dv. 4 a na webstránke 

https://samorin.sk/tlaciva-a-ziadosti 
v sekcii Ekonomický odbor.

Priznanie k dani na rok 2021 sa podáva do 31.01.2021.

Vzhľadom na vzniknutú 
mimoriadnu situáciu súvisiacu 
so šírením vírusu COVID-19, 
boli v Západoslovenskej vodá-
renskej spoločnosti, a.s. prija-
té prísnejšie opatrenia, v rám-
ci ktorých bolo rozhodnuté  
o pozastavení výkonu odpoč-
tov stavov vodomerov pracov-
níkmi ZsVS, a.s. do 24. janu-
ára 2021.
Z uvedeného dôvodu 
nebudú pracovníci spo-
ločnosti fyzicky vykoná-
vať odpočty, ale telefonic-
ky kontaktovať zákazníkov 
so žiadosťou o vykonanie 
samoodpočtu vodomeru  

a nahlásenie stavu. V prí-
pade, že niektorí zákazníci 
nebudú do 24. januára 2021 
týmto spôsobom oslovení, 
spoločnosť si ich touto ces-
tou dovoľuje požiadať o spo-
luprácu pri nahlásení stavu, 
a to na e-mailovú adresu 
stavvodomeru@zsvs.sk ale-
bo vyplnením aktívneho for-
mulára na webovej stránke 
spoločnosti www.zsvs.sk. Pri 
takomto nahlásení vodomeru 
je potrebné, aby ste uviedli 
technické číslo odberu, číslo 
vodomeru, adresu odberné-
ho miesta, dátum odpočtu  
a stav vodomeru v m3.

Vodárne pre koronavírus menia spôsob 
odpočtu spotreby vody
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Rád čelím výzvam, ktoré ma posúvajú vpred
Mgr. et Mgr. František Pud-
mericzký len nedávno vystrie-
dal na poste riaditeľa Ing. Evu 
Hudek a už druhý mesiac riadi 
Súkromnú hotelovú akadémiu 
a Súkromnú strednú odbornú 
školu spotrebných družstiev 
Jednota v Šamoríne. 
Na riaditeľskej stoličke sa ešte 
ani poriadne neohrial, keď bola 
na škole vyhlásená karanténa 
a vzápätí prišla správa o celo-
plošnom zatváraní škôl. Nebolo 
ľahké zhostiť sa riadenia oboch 
škôl v čase, keď sa mnoho 
vecí robí doslova za pochodu, 
gastronomické a hotelierske 
služby dostali červenú, rovnako 
aj služby v cestovnom ruchu.

Pán riaditeľ, nedávno ste pre-
vzali ocenenie z COOP Jednota 
Slovensko ako uznanie za ver-
nosť spotrebným družstvám, za 
vyše 20-ročnú prácu a dosiah-
nuté výsledky. 
Áno, a veľmi si vážim družstev-
né vyznamenanie Za vernosť 
spotrebným družstvám COOP 
Jednota Slovensko. Rezortné 
vyznamenanie členom, funkci-
onárom a zamestnancom SD 
som si mal pôvodne prevziať už 
v apríli. Prekazila to však korona. 
Až pred niekoľkými dňami mi ho 
osobne odovzdal podpredseda 
predstavenstva CJS JUDr. Martin 
Katriak. Nebol to síce tradične 
verejný aktív a ceremoniál, ale 
vnímal som to o to osobnejšie.

Vieme o vás, že ste bývalým 
žiakom školy, ktorej momen-
tálne šéfujete. Čo rozhodlo  
o tom, že ste ostali svojej alma 
mater takpovediac celý život 
verný?
V roku 1992 som nastúpil na 
SOU SZSD ako žiak študijné-
ho odboru kuchár. Od prvej 
chvíle mi táto profesia doslova 
učarovala a upísal som sa jej. 
Svoje rozhodnutie som nikdy 
neoľutoval. Keď som v roku 
1996 zmaturoval, nastúpil som 
na školu ako brigádnik. Bývalá 
pani riaditeľka Ing. Oľga Har-
gašová ma oslovila s ponukou, 
či by som neprijal funkciu maj-
stra odbornej výchovy. Kdesi 
tu sa skĺbila moja profesia so 
záľubou.

Svoju kvalifikáciu ste si dopĺ-
ňali priebežne počas zamest-
nania a pokiaľ vieme, vašou 
ambíciou je v štúdiu pokračo-
vať ďalej.
Po úspešnej maturite som 
študoval na Pedagogickej 
fakulte Univerzity Komen-
ského, kde som získal peda-
gogickú kvalifikáciu. Ďalej 
som pokračoval v externom 
štúdiu na Vysokej škole zdra-
votníctva a sociálnej práce 
sv. Alžbety v Bratislave. Na 
Vysokej škole DTI som sa 
neskôr špecializoval na uči-
teľstvo ekonomických pred-
metov a v decembri by som 
mal obhájiť rigoróznu prácu  
z metodiky a analýzy učeb-
ných štýlov.

Nie je vám občas ľúto, že 
ste majstrovanie v kuchyni 
zavesili na klinec a dnes sa 
venujete manažovaniu? 
Akoby som sa na túto náplň 
práce postupne pripravoval. 
Od menovania za hlavného 
majstra odbornej výchovy pre 
odbory kuchár – cukrár až po 
riadenie úseku praktického vyu-
čovania vo funkcii zástupcu ria-
diteľa pre praktické vyučovanie. 
Toho manažovania a papierova-
čiek začalo postupne pribúdať, 
takže v čase, keď ma zriaďovateľ 
poveril riadením oboch škôl, 
som už viac-menej tušil, čo 
ma čaká.

A ako ste na tom s varením?
Je pravda, že už priamo nedo-
hliadam na prípravu jedál, 
ale o to viac si to vynahradím 
doma. Varím rád a vo veľkom 
(smiech), hovorím tomu pro-
fesionálna deformácia, robí mi 
problém variť v malých dáv-
kach. Osobne preferujem kla-
sickú tradičnú kuchyňu, na kto-
rú nedám dopustiť.

Vieme, že máte rád výzvy, 
najmä také, ktoré vás posúva-
jú dopredu.
Kto ma pozná, vie, že nezne-
siem odfláknutú polovičatú 
robotu. Nedám sa odradiť 
počiatočnými prekážkami, 
práve naopak, prijímam výzvy, 
ktoré sú realizovateľné a za 
ktorými je vidieť výsledok. 
Posúvajú ma dopredu. Moje 
akčné nastavenie mi však 
nedovolí zaspať na vavrínoch. 
Pocit spokojnosti je len dočas-
ný. Zisťujem, že sa u mňa 
vytvorila akási závislosť spo-
čívajúca v objavovaní nových 
výziev.

A čo voľný čas? Dokážete 
vypnúť a vyčistiť si hlavu od 
školy?
Ak mám byť úprimný, nemám 
veľa voľného času. Som tak tro-
chu perfekcionista a ak chcem 
odviesť čo najlepší výkon, 
musím zo svojho voľného času 
niečo obetovať. Ale vždy, keď 

je to možné, sadám na bicykel, 
aby som nahromadené napätie 
doslova odbicykloval. Neverili by 
ste, akou terapiou pre telo i dušu 
môže byť pobyt v prírode a pri 
vode. 

Nedá mi, aby som sa nespýta-
la, keby ste mali čarovný prú-
tik, čo by ste chceli zmeniť?
Obe školy som preberal v neľah-
kej situácii, keď sme kvôli koro-
ne museli stopnúť všetko, čo 
sme mali úspešne našliapnuté. 
Mali sme pred sebou zahranič-
né stáže, školská prevádzka 
fungovala naplno, pokračo-
vali sme v systéme duálneho 
vzdelávania, školám sa darilo, 
naša perspektíva z dlhodobé-
ho horizontu sa javila sľubne. 
Potom prišiel Covid, ktorý 
nás všetkých našiel nepripra-
vených. Museli sme zatvoriť 
prevádzku, obe školy, stoplo 
sa maturitné testovanie, záve-
rečné skúšky, naši absolventi 
ukončili štúdium na zákla-
de vypočítaného priemeru.  
Pre odbornú školu, ako je 
naša, je to doslova nočná 
mora. Mám ešte niekoľko 
nenaplnených snov. Predo 
mnou stojí neľahká výzva zvý-
šiť stav žiactva, v povedomí 
širokej verejnosti zvýšiť atrak-
tivitu profesie a uspokojiť 
požiadavky trhu práce. Pred-
pokladám, že sa rok 2020 zapí-
še do histórie školy ako jeden  
z najťažších. Pandémia Covidu 
skúša našu pohotovosť, pripra-
venosť a schopnosť čeliť neľah-
kej situácii a podmienkam, 
ktoré nás istotne poznačia. 
Preto sa naša pozornosť a oča-
kávania budú musieť presunúť aj 
k vzájomnej morálnej podpore, 
pomoci a starostlivosti. Nie 
je nič horšie ako ľahostajnosť, 
keď nám nezáleží na vlastnom 
výsledku a prípadný neúspech 
nepripisujeme sebe, ale iným. 
Máme pred sebou mnoho 
úloh, náročné výzvy, dni plné 
snaženia, on-line vzdelávania 
a sizyfovskej práce. Vydržme 
preto, aby sme tento čas preč-
kali bez strát vo vzájomných 
vzťahoch, ale i vyučovacích 
výsledkoch.

Soňa Zakariášová

Nový riaditeľ Mgr. et Mgr. František Pudmericzký
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Virtuálny Deň otvorených dverí a praktická 
maturitná skúška na Súkromnej hotelovej akadémii

Tento školský rok nebol naklo-
nený aktivitám na našich ško-
lách. Aj Deň otvorených dverí 
spojený s ukážkami vianočného 
menu a slávnostného stolovania 
poznačila pandémia koronaví-
rusu. Hrozilo, že z dôvodu prís-
nych hygienických opatrení sa 
podujatie neuskutoční vôbec.
Tvorivým „šachovaním“ sa ho 
nakoniec predsa len podarilo 
pripraviť. Trochu netradične, ale 
predsa. Bez účasti verejnosti, 
zdieľané len on-line. Školy pri-
pravili pútavé video, záujemcovia 
o štúdium sa mohli informovať 
telefonicky, prípadne on-line. 
Súčasťou podujatia bola aj prak-
tická časť odbornej zložky matu-
ritnej skúšky, ktorú mohla verej-
nosť sledovať cez internet.
Výstavka napriek pandemickým 

opatreniam kvalitou v ničom 
nezaostávala za predchádza-
júcimi podujatiami, práve nao-
pak. Slávnostnému prestieraniu  
a menu dominovala téma Via-
noc. Doslova lákadlo pre oči. Od 
moderných trendov až po stolo-
vanie našich starých materí. To 
dýchalo nostalgiou a spomien-
kami.
Budúci maturanti pri každom 
stole prezentovali iný spôsob 
stravovania. Od vegetariánskeho 
či luxusného menu v 5-hviezdič-
kovom hoteli až po štedrovečerné 
menu na lazoch. I napriek kompli-
kovanej situácii bol celkový dojem 
veľmi dobrý. Treba oceniť snahu 
žiakov, ktorí prišli s kreatívnymi 
nápadmi a snažili sa ich čo naj-
lepšie realizovať. Ľutujeme len 
jedno, že návštevníci toto všetko 

nemohli vidieť naživo a vychut-
nať si atmosféru Vianoc na nie-
koľko variácií. Nakoniec, výsledok 
posúďte sami.
Druhé kolo informačného dňa 
pripravujeme v mesiaci február. 
Ak to situácia dovolí, uskutoční 

sa priamo v budove školy, v prí-
pade, že to pandemické opatre-
nia neumožnia, uskutoční sa opäť 
virtuálne.
Viac informácií nájdete na webo-
vej a facebookovej stránke školy.

Soňa Zakriášová

Nadačný fond Tesco opakovane 
preukázal svoju veľkorysosť

Šamorínčanka mieri do šou 
Amerika má talent

Nadačný fond Tesco vznikol 
so zámerom pomáhať miest-
nym komunitám, rozličným 
organizáciám. Všade tam, kde 
je to potrebné a opodstatnené. 
Základná škola Mateja Bela  
v Šamoríne si nevie vynachvá-
liť skvelú spoluprácu s týmto 
partnerom.
V mesiaci november sa skon-
čila 7. edícia programu Vy 
rozhodujete, my pomáhame. 
Náš projekt s názvom „O čom 
sa bábky rozprávajú?“ získal 
1300 eur na kúpu sedacích 
vakov, maňušiek, prstových 
bábok, marionet a materiálov 
na výrobu bábok. Naše vysníva-
né aktivity boli zábavné, hravé  
a tvorivé. Zahrali sme si bábko-
vé divadlo, učili sme sa ovládať 
jednotlivé bábky a správne pra-
covať s hlasom. Môžeme Vám 
prezradiť, že v práci s marione-
tou sa zdokonaľujeme aj teraz. 
Naši milí prváci sa učia zarovnať 
marionetu tak, aby sa šnúrky 
nezamotali. Do výroby bábok 
boli zapojení aj naši najmladší 
žiaci. Bola jedna radosť poze-
rať sa na krásne vierohodné 
bábky z varešiek, do ktorých 
vkladali i kus svojho srdiečka. 

Týmto aktivitám nepochybne 
pomohli aj sedacie vaky, ktoré 
zabezpečili to pravé pohodlie  
a atmosféru.
Kvôli pandémii sme nerátali  
s tým, že 8. edícia menovaného 
programu bude otvorená, ale 
opak je pravdou. Každá orga-
nizácia, ktorú vybrala nezávislá 
komisia, v januári 2021 zís-
ka dar vo výške 800 eur. Sme 
nadšení, že aj naša základná 
škola je medzi nimi. Tešíme sa 
na naše ďalšie aktivity, ktoré sú 
ešte pod rúškom tajnosti, ale 
určite budú zážitkové a neoby-
čajné. Chceli by sme sa poďa-
kovať Nadačnému fondu Tes-
co za ušľachtilé gesto, že nám 
všetkým pomáha prostredníc-
tvom grantu rozvíjať sa a rásť.

PaedDr. Erika Oravcová
ZŠ Mateja Bela

V Šamoríne rastie svetový 
talent, ktorý v oblasti men-
tálna aritmetika zvíťazil na 
prestížnej medzinárodnej 
súťaži v Belehrade a prebojo-
val sa do slávnej šou Amerika 
má talent. Je to len 15-ročná 
Rebecca Meszárosová.
Rebecca, ktorá sa našla  
v nevšednej disciplíne je nes-
mierne húževnatá a usilovná 
a podľa mamy vždy presne 
vie, čo chce. Aj túto záľubu si 
vlastne našla sama. Mentálna 
aritmetika je spôsob počíta-
nia, ktorý je zaužívaný v mno-
hých krajinách sveta, ale u 
nás je neznámy. K zvládnutiu 
učiva je potrebné aktívne vyu-
žívať počítadlo zvané abakus. 

Zvláštnosťou je, že touto meto-
dikou sa dieťa naučí používať 
obidve mozgové hemisféry 
súčasne. Cieľom toho je veľmi 
rýchlo pracovať s informáciou. 
Rebecca sa tejto výnimoč-
nej disciplíne venuje dva roky,  
a už dosiahla svetový úspech. 
V Belehrade súťažilo 1200 detí 
z 15-tich krajín sveta. Vo finále 
nemala premožiteľa.
Dnes je účastníčkou slávnej 
šou Amerika má talent. „Mala 
by som hrať na klavíri a súčas-
ne počíta, čo vôbec nie je jed-
noduché,“ prezradila Rebecca. 
Svoje majstrovstvo by Rebecca 
mala Amerike predviesť začiat-
kom roka  online.   (k)

Zdroj a foto: pluska.sk
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Január je mesiacom plánovania
Doterajšia zima je mierna, 
uvidíme, čo nám prinesie 
Pavol (25. január). Podľa pra-
nostík totiž počasie na Pavla 
pretrváva 40 dní. Na Pavla sa 
zima obráti.
Teraz, pomaly už v polovici 
januára sa odporúča rozpláno-
vať si novú sezónu. Skontro-
lujme osivá z minulého roka  
a naplánujme kúpu nových dru-
hov. Sú osivá, ktoré si aj roky 
udržia klíčivosť, kým u iných 
sa táto schopnosť už po dvoch 
rokoch radikálne zníži. Na oba-
le osív nájdeme informácie 
nielen o dobe použiteľnosti  
a množstve, ale aj o odporú-
čanom čase výsevu a odstupe 
medzi semiačkami. Pomocou 
týchto informácií sa dá naplá-
novať veľkosť záhonov pre jed-
notlivé plodiny.

Fóliovníky a skleníky
Nákup osiva papriky a para-
dajky do pareniska (fóliovní-
ka alebo skleníka) sa neoplatí 
odkladať, pretože 10. február, 
čas sejby papriky do pareniska 
je už za dverami. Pre paradajky 
platí dátum 20. február. Ak sa 
budeme riadiť týmito termínmi, 
prvú úrodu budeme mať oveľa 
skôr a priesady budú odolnejšie 
voči výkyvom počasia. Pri pes-

tovaní papriky a paradajky sa to 
oplatí zohľadniť. Spomeňme si 
napríklad na minuloročné leto, 
kedy bola úroda papriky značne 
zdecimovaná prevládajúcimi 
studenými frontmi a zrážkami. 
Pre paradajky je najväčším rizi-
kom dlhotrvajúce vlhké poča-
sie, ktoré praje šíreniu hubo-
vých ochorení. Je rozumné 
pestovať časť priesad parada-
jok, papriky a uhorky šalátovej 
v parenisku, pretože ak aj von-
kajšie podmienky nie sú práve 
priaznivé, úroda je stále v bez-
pečí. Aj predpestovanie má 
však svoje pravidlá. Je dôleži-
té, aby sme parenisko umiest-
nili na slnečnom netienenom 

mieste, tak, aby dlhšia strana 
pareniska smerovala na juh. 
Druhým dôležitým pravidlom 
je ochrana pareniska pred pre-
hriatím a zabránenie prehria-
tiu, prípadne spáleniu rastlín. 
Najvhodnejšou pomôckou je 
použitie vonkajšej tieniacej 
siete. Vetrať je obzvlášť dôle-
žité, pretože aj tým vieme 
regulovať vnútornú teplotu 
a vlhkosť. Počas teplých jar-

ných dní parenisko vyvetrá-
me cez deň a na noc ho uza-
vrieme, aby vnútorná teplota 
príliš neklesla. Ak je počasie 
chladné, vetranie minimali-
zujeme. V letných mesiacoch 
vetrajme takmer nepretržite. 
Ak fúka silný vietor, zavrime 
všetky okná a dvere, aby sa 
nám fóliovník alebo skleník 
nepoškodil.

Róbert Lelkes, Agrosam

Starostlivosť o ihličnany

Zimná údržba

Ak sa zima ukáže byť suchá, v dňoch, keď nemrzne, zabez-
pečme dostatok vlahy pre ihličnany. Ak sneží, metličkou 
opatrne oklepme sneh z konárov stĺpovitých túj, ihličnanov  
a iných vždyzelených rastlín, inak by sa mohli pod ťarchou 
snehu polámať.

Využime zimné obdobie 
na údržbu nášho záhrad-
níckeho náradia. Vymeň-
me zlomené a poškodené 
rukoväte, obrúsme moty-
ku a záhradnícke nožnice. 
Očistime ich a kovové čas-
ti ošetrime sprejom proti 
korózii s obsahom oleja. 
Ak sa náradie nedá opraviť, 
kúpme nové. Skontrolujme 
fungovanie postrekovača  
a v prípade potreby vymeň-

me odtrhnuté tesnenie. 
Nezabúdajme ani na zim-
nú údržbu záhradníckeho 
strojového parku, kosačiek, 
rotačných motýk, motoro-
vých kosačiek a píl. Výme-
na oleja, zapaľovacej svieč-
ky, filtrov, brúsenie nožov 
a reťazí patrí tiež k ročnej 
údržbe. Ak sme všetko toto 
dôkladne vykonali, začiat-
kom sezóny nás už nič 
nemôže prekvapiť.

V januári si naplánujeme kúpu nových druhov osív

Nájdime si čas na údržbu náradia
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Hádzal z okna petardy
9. decembra v doobedňajších 
hodinách bola hliadka MsP 
Šamorín vyslaná preveriť ozná-
menie na Cintorínsku ulicu, 
kde mal niekto z okna byto-
vého domu hádzať petardy 
na okoloidúcich. Po príchode 
na miesto hliadka zistila, že 
petardy vyhadzovala nezná-
ma mladistvá osoba z bytu zo 
7. poschodia. Po príchode na 
siedme poschodie bolo ziste-
né, že ide o maloletú osobu bez 
OP, ktorá sa priznala k vyho-
deniu jednej petardy s tým, že 
nechcela nikoho trafiť a hliadke 
MsP Šamorín sa ospravedlnila. 
Osoba bola hliadkou poučená 
o celoročnom zákaze používa-
nia pyrotechnických výrobkov  
a o tom, že ak sa prípad bude 
opakovať, hliadka bude vec 
riešiť zo zákonným zástupcom,  
a to matkou dotyčného. 

Prevádzka otvorená 
napriek zákazu

11. decembra v nočných hodi-
nách zistila hliadka MsP Šamo-
rín počas motohliadky, že  
v reštaurácii na Gazdovskom 
rade dochádza k porušeniu 
nariadenia vlády SR. Na tera-
se reštaurácie sa pri stoloch 
nachádzali šiesti hostia, ktorí 
konzumovali fľaškové nápoje 
zakúpené v otvorenej reštau-
rácii. Hliadka kontaktovala prí-
tomného prevádzkovateľa, kto-
rý bol upozornený, že porušuje 
nariadenie vlády SR ohľadom 
zákazu prevádzok terás reštau-
rácií na celom území SR. Pre-

vádzkovateľ bol vyzvaný, aby 
nariadenie vlády SR dodržia-
val. Ten na svoju obranu hliad-
ke MsP Šamorín uviedol, že 
ešte nevedel o zatvorení terás 
reštaurácií. Výzvu hliadky MsP 
Šamorín rešpektoval.

Podozrivé osoby 
pri budove firmy

V nočných hodinách požia-
dala hliadka OOPZ Šamorín  
o súčinnosť hliadku MsP Šamo-
rín pri preverovaní telefonic-
kého oznámenia na Seneckú 
cestu k sídlu nemenovanej fir-
my. Do objektu sa údajne chceli 
dostať neznáme osoby. Po prí-
chode na miesto hliadku MsP 
Šamorín čakal nočný strážnik  
a uviedol, že sa skupinka 
neznámych osôb pred  firmou 
podozrivo správala, pozerala 
sa do objektu firmy a dodal, 
že kým prišla hliadka, osoby 
už odišli motorovým vozidlom 
smerom na Senec. Hliadka 
MsP Šamorín poučila strážni-
ka, aby v prípade opakovania 
udalosti okamžite volal MsP 
Šamorín.

Predaj načierno
11. decembra v nočných hodi-
nách spozorovala hliadka MsP 
Šamorín na ulici Priemysel-
ná neznámu osobu, ktorá sa 
správala podozrivo. Hliadka 
osobu vyzvala k preukázaniu 
totožnosti. Na otázku od hliad-
ky MsP Šamorín, že čo tu robí, 
osoba uviedla, že čaká na svoj-
ho kamaráta, ktorý pracuje vo 
firme na Priemyselnej ulici a má 

mu predať lacnejšie tovar, kto-
rý tam vyrábajú. Následne sa 
na tej istej ulici pred tou istou 
firmou zastavilo osobné moto-
rové vozidlo a vodič taktiež 
uviedol hliadke MsP Šamorín, 
že mal dohodnuté stretnutie 
s osobou od firmy, ktorá aj 
jemu mala predať tovar lac-
nejšie. Hliadka MsP Šamorín 
kontaktovala vedúceho nočnej 
služby, ktorý bol vyrozumený 
o danej situácii. Ten uviedol, 
že nevie o tom, že by mal nie-
kto od firmy predávať tovar na 
čierno. Vedúci smeny uviedol, 
že prípad bude riešiť majiteľ 
firmy.

Nočná diskotéka
12. decembra v nočných hodi-
nách bola hliadka MsP Šamo-
rín vyslaná preveriť telefonické 
oznámenie na Bratislavskú ces-
tu do bývalého areálu poľnoná-
kupu, kde údajne hlasnou hud-
bou rušia nočný kľud. Po prí-
chode na miesto hliadka zistila, 
že oznámenie sa zakladá na 
pravde. Hudbu púšťala osoba, 
ktorá hliadke uviedla, že pra-
cuje, nakoľko tam má hudob-
né štúdio. Menovaný svojím 
konaním porušil § 47/1b záko-
na č. 372/1990 Zb. Priestupok 
bol riešený uložením blokovej 
pokuty. Na mieste sa nachá-
dzalo ďalších cca. 7 osôb, 
ktoré hliadka MsP Šamorín 
vyzvala, aby dodržiavali noč-
ný kľud a nariadenie vlády SR  
o zákaze zhromažďovania kvô-
li COVID-19. Osoby poučeniu 
porozumeli a miesto opustili.

Majiteľ pohostinstva 
porušil zákon

13. decembra v nočných 
hodinách počas motohliadky  
na ulici Gazdovský rad zis-
tila hliadka MsP Šamorín, 
že na terase reštaurácie je 
skupinka cca. 20 ľudí, ktorí 
popíjali alkoholické nápoje  
a konzumovali podávané 
jedlá, ktoré na terase pripra-
vovali aj predávali hosťom 
napriek zákazu prevádzky  
na terasách reštaurácií.  
Po príchode na miesto bol 
kontaktovaný prevádzkovateľ 
reštaurácie, ktorý bol vyzva-
ný, aby hliadke MsP Šamorín 
vysvetlil, prečo nedodržiava 
nariadenie vlády SR. Prevádz-
kovateľ už bol hliadkou MsP 
Šamorín aj v minulosti upo-
zornený a vyzvaný, aby dodr-
žiaval nariadenia vlády SR.  
Na otázku hliadky MsP Šamo-
rín sa začal správať drzo, pový-
šenecky a arogantne aj pred 
zákazníkmi, ktorí sa nachá-
dzali na terase. Taktiež hliad-
ke uviedol, že nenašiel nikde  
v zákone, prečo by nemohol 
prevádzkovať terasu. Hliad-
ka MsP Šamorín ho pouči-
la, že toto nariadenie platí  
od 11.12.2020. Prevádzkova-
teľ naďalej tvrdil hliadke MsP 
Šamorín, že on nič nezákonné 
nerobil a terasu bude prevádz-
kovať aj naďalej, lebo musí  
z niečoho žiť. Po opätovnom 
upozornení, že jeho konanie 
bude oznámené na úrad, kto-
rý to má v kompetencii riešiť, 
vyhlásil, že je mu to jedno.

V Zlatých Klasoch horelo auto
Na Nový rok, približne o 20.30 h, 
došlo v obci Zlaté Klasy k požia-
ru auta. 22- ročný miestny muž 
nasadol do svojej Škody Octavia. 
Podľa svedkov došlo po asi 300 
metroch jazdy k výbuchu. Pla-
mene okamžite zachvátili celý 
interiér auta aj s vodičom. Mladík 
stihol vozidlo zastaviť, vysko-
čil a bežal k neďalekej bytovke. 
Našťastie si ho všimol muž na 
balkóne a horiaceho mladíka 
pohotovo polial vodou. Mladý 
muž aj napriek rýchlej pomoci 
utrpel popáleniny 2. a 3. stupňa, 
na 62% povrchu tela. Privolaná 

RZP ho previezla do ružinovskej 
nemocnice a vzhľadom na roz-
sah popálenín ho lekári uviedli do 
umelého spánku.
Ako prví na mieste zasahovali 
dobrovoľní hasiči zo Zlatých Kla-
sov, ktorí vozidlo uhasili. Povere-
ný policajt začal vo veci trestné 
stíhanie pre prečin ublíženia na 
zdraví z nedbanlivosti, s násled-
kom ťažkej ujmy. Na mieste 
zasahovali aj experti z Kriminalis-
ticko - expertízneho ústavu, ktorí 
obhliadkou auta nevedeli cudzie 
zavinenie predbežne ani potvrdiť, 
ani vylúčiť.
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Šamorínsky športový hrdina 
Tibor Linka ukončil kariéru

Tibor Linka zavesil pádlo na 
klinec. Jediný olympijský zlatý 
medailista Šamorína ukončil 
kariéru vo veku 25 rokov. Takto 
si spomína on sám na svoju 
úspešnú kariéru.

Začiatky
„Keď som bol malý, vyskúšal som 
si takmer každý šport. Okrem 
iných aj futbal, basketbal, ale ani 
jeden z nich ma za srdce nechytil. 
Mal som 9 rokov, keď ma mama 
zobrala za ruky a priviedla do 
lodenice. Mojimi prvými tréner-
mi boli Szilvia Puha a Veronika  
Csölle. Nemôžem povedať, že sa 
mi kajak až tak ľúbil, ale robil som 
ho. Niekedy som toho už mal 
plné zuby, tak som prestal, ale aj 
tak som sa po čase vždy vrátil do 
lodenice. Neskôr sa mojim tréne-
rom stal Gejza Vass.”

Úspechy
„Hneď v prvom roku som štarto-
val na súťaži, kde mohli pretekať 
neregistrovaní súťažiaci. Skončil 
som prvý a to ma naštartova-
lo. Na domácich súťažiach som 
dosahoval veľa úspechov, nie-
kedy aj vtedy, keď som pretekal  
v kategórii starších. Prvý význam-
ný medzinárodný úspech som 
dosiahol vo veku 17 rokov. Skon-
čil som druhý na súťaži olympij-
ských nádejí v Segedíne ako člen 
slovenského štvorkajaku.”

Zmena
„V roku 2012 som prestúpil do 
klubu ŠKP Bratislava. Urobil som 
tak, aby som sa mohol stať pro-
fesionálnym pretekárom. Mojou 
hlavnou bázou však zostal Čilis-
tov a v hotelovej škole v Šamo-
ríne som sa učil za kuchára. 
Vedeniu školy som vďačný, že mi 
umožnili študovať dištančne.”

Medaily z majstrovstiev 
Európy juniorov 

„Mal som 17 rokov, keď som 
skončil na ME juniorov ako 11. 
O rok neskôr som s Denisom 
Myšákom na súťaži K2 na 500 m 
vybojoval zlato. V roku 2014, keď 

som mal 19, sme získali druhé 
miesto na ME v kategórii U23.”

Začiatky olympijského 
štvorkajaku

„V novembri 2014 sme sa  
s Denisom Myšákom pripojili 
k družstvu vedenom trénerom 
Petrom Likérom, do ktorého pat-
rili Erik Vlček a Juraj Tarr. Na jar 
roku 2015, nakoľko na Svetovom 
pohári v Duisburgu nebola súťaž 
K2 na 500 m, sme si štyria sadli 
do člna a vyskúšali sme si K4. Na 
trati 1000 m sme na tejto súťa-
ži na naše prekvapenie skončili 
ako tretí. Toto bola moja prvá 
medaila na medzinárodnej súťaži  
v kategórii dospelých.”

Titul majstra sveta z Milána
„Naše družstvo sa dalo dokopy 
len pár týždňov pred majstrov-
stvami sveta. Ani vo sne by ma 
nenapadlo, že nám v Miláne 
zavesia na krk zlatú medailu… 
Spomínam na šamorínsky fan-
klub na súťažiach. Otec pripravil 
aj transparent. Nikdy nezabud-
nem na privítanie, ktoré usporia-
dali v čilistovskej lodenici. Tam, 
kde sa moja kariéra začala.”

Olympijské hry
„Rok 2016 sa pre mňa začal 
výborne. Na Majstrovstvách 
Európy v júni získala naša K4 
jednu zlatú a jednu striebornú 
medailu. Po tomto už bolo všet-
ko o Riu. Posledné sústredenie, 
prípravy a potom smer Brazília. 
Cítili sme, že sme v skvelej forme. 
V rozplavbe sme skončili druhí, 
postupovali sme do semifinále, 
ktoré sme napriek ťažkým pod-
mienkam vyhrali. Cítili sme, že sa 
nám to môže podariť aj vo finále. 
Tak sa aj stalo. Získali sme strieb-
ro.”

Plné Hlavné námestie
„Samozrejme sa ku mne dostala 
správa, že Šamorínčania spolu 
pozerajú preteky v Mozi a nahlas 
fandia. Bol to veľmi dobrý pocit, 
že mi tak držali palce. V Brazí-
lii som ešte netušil, čo ma čaká 

doma. Už na viedenskom letisku 
ma vítalo mnoho ľudí a v Šamo-
ríne obzvlášť. Ešte aj dnes som 
dojatý, keď na to myslím. Víťazný 
pochod cez mesto, príchod na 
Hlavné námestie plné oslavujú-
cich ľudí….Aj dnes, štyri roky po 
tomto privítaní viem povedať len 
že ďakujem, Šamorín! Som veľmi 
šťastný, že som Šamorínčanom!”

Ďalšie medaily
„V roku 2017 na ME získalo naše 
družstvo jedno striebro a jeden 
bronz. O rok neskôr medzi 
dospelými sme dali výkon 
na striebro, následne na ME 
v kategórii U23 sme získali 
dve zlaté medaily, potom na 
MS so Samom Balážom ďal-
šie striebro. Rok 2019 sa začal 
zle, roztrhol sa mi v  ľavom 
kolene krížny väz. Operovali 
ma až v apríli, stratil som 
tým celý rok 2019.”

Koniec
„Rok 2020 sa 
začal skvele, 
vo februári 
som vyhral 
ergonomic-
ké slovenské 
majstrovstvá 
s novým sve-
tovým rekor-
dom. Trénoval 
som tvrdo, chcel 
som sa dostať 
na olympijské hry  
v Tokiu. Prišla však 
pandémia korona-
vírusu a znova som 
si zranil nohu. Stra-
til som motiváciu. 
Padol som na dno. 

Súťaže odpadávali jedna za dru-
hou, tvrdá drina na tréningoch 
vyšla navnivoč. Nevedel som už 
chytiť potrebný elán. Rozhodol 
som sa: končím. Moja kariéra 
bola krátka, ale dosiahol som 
toho dosť. Môžem byť spokojný. 
Niečo sa skončilo, ale niečo iné 
práve začína. V súčasnosti pra-
cujem v ťažbe dreva. Nebudem 
profesionálny tréner, nebudem 
viesť celé kajakové družstvo, ale 
keď ma budú potrebovať, hoci  

i v individuálnej prí-
prave pretekárov, 
šamorínskemu 
klubu veľmi rád 
vypomôžem.”

Tibor Duducz

Vďaka
„Za úspech, ktorý som dosiahol, vďačím naozaj 

veľmi veľa ľuďom. Niekoho však musím osobitne 
vyzdvihnúť. Moju mamu. 

Ona mi dala tú najväčšiu pomoc. 
Ak by jej nebolo, niet titulu majstra sveta, ani 

olympijského striebra.”
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Pred štyrmi rokmi v tie 
horúce augustové dni preží-
val Šamorín nezabudnuteľ-
né okamihy. Všetci sme sle-
dovali Rio, olympijské hry, 
pretože sme tam mali nášho 
Tibora, Tibčiho.
Každý ho tak volal. Každý 
Šamorínčan si tohto vyso-
kého športovca tak trochu 
prisvojil. A takisto každý 
vedel, že Tibči nezabudne 
ani v tých najťažších chví-
ľach, odkiaľ pochádza a kde 
začal. Veľa ľudí nechápe, 
prečo tomu tak je. Chápu to 
len tí, ktorí majú šamorínske 
srdce.
V Mozi fandilo Tibčimu 
celé mesto, posielali silu 
a energiu do Brazílie. Tá 
radosť, keď skončilo druž-
stvo na druhom mieste, bola 
ohromná. Bola to priam his-
torická udalosť. Tibči získal 
Šamorínu prvú olympijskú 
medailu.
Vďaka Vincovi Farkasovi 
prišla hneď po vyhláse-
ní výsledkov veľmi cenná 
fotka: Tibči so striebornou 
medailou. Onedlho z Ria 
prišla aj videospráva pre 
Šamorínčanov.
Šamorínski kajakári a kano-
isti majú veľmi pekný zvyk: 
po úspešných majstrov-
stvách Európy alebo sve-
ta vedie ich prvá cesta do 
lodenice v Čilistove, aby sa 
stretli s ľuďmi blízkymi klubu 
a spolu sa tešili z úspechov.
Po získaní Tibčiho medaily 
bolo jasné, že tento histo-
rický úspech treba osláviť  
s celým mestom. Nemali sme 
síce veľa času, ale podarilo 
sa nám zorganizovať sláv-
nostné privítanie. Medailu 
nášho novodobého hrdinu 
oslavovalo spolu hádam celé 
mesto. Pre mnohých bol pocit 
byť tam, na Hlavnom námestí  
v oslavujúcom dave celoži-
votným zážitkom. Šamorín-
čania oslavovali, kričali a via-
cerí od radosti plakali, keď sa 
na javisku objavil Tibor Linka.
Tibor Linka sa rozhodol, že 
ukončí svoju aktívnu kariéru. 
Sme smutní, ale je to jeho 
rozhodnutie, ktoré musíme 
prijať a pochopiť.
Sme na Teba veľmi hrdí, Tibči. 
Ďakujeme!

Tibor Duducz

Ďakujeme, Tibor!

2006 – už v detstve získal množ-
stvo medailí

2013 – zlato z ME juniorov

2015 – prvá medaila v súťaži dospelých, bronz zo Svetového pohára

Zlato z Majstrovstiev sveta
Vo finále súťaže K4 na 1000 m

Šamorínski fanúšikovia na viedenskom letisku
Po slávnostnom vyhlásení výsledkov ako šťastný 
majiteľ striebornej medaily

2014 – striebro z ME v kategórii U23

2012 – prvý väčší úspech, medaila zo súťaže olympijských nádejí

Kariéra Tibora Linku v obrazoch



12 ŽIVOTNÉ PROSTREDIE

Žijeme v plastovej dobe.  
S veľkou pravdepodobnosťou 
je plast odpadom, ktorý vaša 
domácnosť produkuje čo do 
objemu najviac. Je aj najroz-
šírenejším obalovým materi-
álom a tiež výborným materi-
álom v oblasti zdravotníctva.
Plast je odolný, všestranný  
a lacný materiál. Práve pre 
tieto vlastnosti je často vyu-
žívaný vo výrobe. Hovoriac 
o odpadovom hospodárstve, 
veľkým problémom sú naj-
mä jednorazové plasty. Niet 
pochýb o tom, že plasty sú 
témou dneška.

Ako na triedenie plastov?
Spôsob zberu triedeného 
komunálneho odpadu sa v 
rámci slovenských obcí líši. 
Všeobecné záväzné nariadenie 
/VZN/ mesta Šamorín k správ-
nemu triedeniu plastov ponúka 
tieto informácie: 
„Do triedeného zberu plastov 
patria: PET fľaše, obaly označe-
né skratkami: HD-PE, PE, PEHD, 
PP - fľaše od čistiacich prostried-
kov, šampónov, tekutých mydiel, 
destilovanej vody, rastlinných 
olejov, čisté tégliky od jogurtov  
a rôzne plastové nádobky.
Do triedeného zberu plastov 
nepatria: znečistené obaly che-
mikáliami a olejmi, vodoinšta-
lačné a elektroinštalačné rúry, 
plastový nábytok.“
Triediť odpad je skutočne alchý-
mia. Vyššie uvedené informá-
cie obsiahnuté vo VZN si preto 
dovolíme doplniť. Ako bolo spo-
menuté, netriedime znečistené 
plasty, obaly od nebezpečných 
látok – napr. motorových olejov, 
farieb či chemikálií. Na druhej 
strane, klasické plastové obaly, 
napríklad téglik od jogurtu nie 
je potrebné pred vyhodením do 
plastu umývať, stačí ho čo naj-
lepšie vyjesť. Prehľadného sprie-
vodcu, čo do plastov patrí a nao-
pak nepatrí, prinášame nižšie.

Patrí do plastov:
• plastové fľaše od nápojov
•  plastové fľaše od kuchynské-

ho oleja
•  plastové obaly a kelímky od 

potravín
•  fólie, polystyrénová výplň 

balíčkov, plastové tašky  
a mikroténové vrecká

•  plastové obaly od liekov
•  plastové obaly od pracích a čis-

tiacich prostriedkov a kozmetiky 
(prázdne, stlačené)

•  obalový polystyrén – iba čistý
•  sieťka od citrónov alebo 

pomarančov
• plastová lepiaca páska
•  platobné a vernostné plas-

tové karty – treba odstrihnúť 
čip

•  výrobky a obaly označené 
symbolmi: PET, HDPE, PVC, 
LDPE, PP, PS

Nepatrí do plastov
x  plasty znečistené chemický-

mi látkami
x  plasty znečistené zvyškami 

jedál

x  plastové obaly od liekov potiah-
nuté hliníkovou fóliou

x tuby od zubnej pasty
x obal od riasenky
x obal od žuvačky
x zubné kefky
x  kelímok od nápojových termo-

obalov
x  termoobaly od potravín z reštau-

rácií
x  papierovo/plastovo-hliníkové 

vrecko od korenín, potravy pre 
zvieratá

x  kompostovateľný/biodegradova-
teľný „plast“, bioplast

x  guma, káble, hadice, molitan, 
plexisklo, autoplasty, žalúzie, 
bazény a nafukovacie bazéniky, 
fólie zo stavieb

x  podlahové krytiny, plastové okná
x TV obrazovky, monitory
x  plasty s prímesami iných mate-

riálov
Zdroj: incien.sk

Vedeli ste, že:
•  asi 8 % z celkovej produkcie 

ropy sa využíva na výrobu 
plastov,

•  viac ako 50 % plastov, kto-
ré denne používame, pou-
žijeme len raz a potom ich 
vyhodíme,

•  v roku 2050 bude v oceá-
noch viac plastov ako rýb; 
každú minútu prúdi do oce-
ánu jedno smetiarske auto 
plné plastov,

•  kvôli plastovému odpadu 
v moriach a oceánoch roč-
ne umrie asi 1 milión mor-
ských vtákov a 100 000 
morských cicavcov; plasty 
v žalúdku im totiž zabra-
ňujú v trávení a prijímaní 
potravy,

•  na Slovensku sa každý rok 
predá 570 miliónov PET 
fliaš, čo je asi sto kusov na 
osobu,

•  už aj v Dunaji okolo Bratisla-
vy je toľko plastov, koľko rýb,

•  existujú malé čiastočky 
plastov, tzv. mikroplasty, 
ktoré sa ľahko dostanú 
do potravinového reťaz-
ca, vody a pôdy a odtiaľ aj  
do nášho tela.

Plasty ako odpad, hrozba aj pomocník
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Pred tromi rokmy odštartoval spoločný projekt 
Rakúska a Slovenskej republiky, ktorý má za cieľ 
vytvorenie podmienok pre ekologicky zmysluplné 
a trvalo udržateľné riadenie tokov odpadov. Vypra-
covávajú sa koncepcie pre nadregionálne zberné 
miesta a má sa zlepšiť triedenie odpadu v obytných 
útvaroch. RE-USE sa má zaviesť celoplošne a na 
nadnárodnej úrovni.
V projektových regiónoch sa má zvyšovať miera 
opätovného využívania a recyklácie, aby sa tým 
prispelo k zmenšeniu vplyvov na životné prostredie.
Súčasné plány hospodárenia s odpadom sa skú-
majú z hľadiska zlepšení presahujúcich zákonom 
stanovenú úroveň a tým zúčastneným regiónom, 
ktoré ešte nemajú žiadne plány odpadového hospo-
dárstva sa dá k dispozícii zodpovedajúce know-how 
na ich vypracovanie. Kvôli rôznym ľudským zdrojom 
a odlišnému časovému manažmentu pri prevzatí sa 

nebudú odpady na zberných miestach napriek jed-
notným pravidlám zberu triediť rovnako dobre. Ten-
to skutočný stav sa analyzuje a vyhodnocuje a tiež 
sa zisťujú bariéry a prekážky zvyšovania presnosti 
separovania. Na základe týchto výsledkov budú 
vypracované a v pilotných projektoch realizované 
zlepšovacie opatrenia. Cielenými školeniami, novo 
vypracovanými podkladmi a optimalizáciou proce-
sov pri preberaní sa zlepší separovanie. Výsledky 
analýz sú rozhodujúce pre vypracovanie zlepšova-
cích opatrení pre triedenie a kontrolu ich účinnosti.
U tých materiálov, ktoré sa ešte nedodávajú na 
zhodnotenie sa testujú alternatívne materiálové a 
energetické zhodnotenia, aby sa zvýšila miera zu-
žitkovateľnosti. Súčasné optimalizované, príp. novo 
zamýšľané spôsoby zhodnocovania sa v rámci 
partnerstva vyhodnotia pomocou ekobilancie, aby 
sa zrealizovalo ekologicky optimalizované odpa-
dové hospodárstvo. Výsledky týchto prác sa zhrnú 
a vypracuje sa informačný materiál, ako aj školiace 
materiály na cezhraničnú realizáciu. K rozširovaniu 
dochádza cez internetovú platformu, ako aj cez se-
mináre.
Projekt partnery: BMV, FH, FB, AWS, CKV, TT SK.
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